
قاچاق دارو درمان ندارد
پشت پرده قاچاق معکوس دارو

موضــوع قاچــاق دارو اتفــاق تــازه ای 
نیست، بازار ســیاه دارو از سال های دور 
تاکنون وجود داشــته و باعث شــده که 
شــکاف عظیمی بیــن مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان دارو ایجاد شــود. اما 
این روزها اخباری دربــاره قاچاق دارو در 
کشور بیان می شود که با وجود تحریم ها 
سمت و سویی تازه برای خود یافته است، 
استفاده از ارز ارزان برای وارد کردن داروها 
و عدم کنترل بــر روی واردات این کالای 
استراتژیک باعث شــده که دلالان سیاه 
به سمت این بازار نشــانه بروند و چشم 
طمع شان را به اندک اختلاف قیمت این 
داروها در مقایســه با کشورهای همسایه 
بدوزند. حالا خــروج داروهای یارانه ای و 
ارزان پا به کشورهای همسایه گذاشته اند 
و سر از مرزهای غربی، کردستان، عراق و 
افغانستان درآورده اند. با چشم اندازی کلی 
به بازار دارو به خوبی متوجه می شویم که 
ایران در این زمینه با کمبود مواجه است، 
داروهایی که اغلب مواد اولیه آن از خارج 
از کشور وارد می شود و این نشان می دهد 
که با وجود تحریم هــا نمی توانیم کنترل 
درستی بر بازار دارو داشته باشیم. در این 
وضعیت پایین آمدن قدرت خرید مردم 

هم مشکلی بر سر مشکلات دیگری است 
که باعث شده بسیاری از کمبود و گرانی 
داروها شــکایت کنند، اما در این شرایط 
نایب رئیس انجمن داروسازان ایران نظر 
دیگری داشــته و اعتقاد دارد که می توان 
با واقعی کردن قیمــت دارو از قاچاق آن 
جلوگیری کرد. اکنون بــا توجه به ارزانی 
دارو در ایران به نســبت کشورهای دیگر 
راه برای دلالان ســودجو باز شــده است 
تا از آب گل آلود بــازار دارو ماهی بگیرند. 
واقعیتی که باعث شــده با سیر صعودی 
قاچاق معکوس و چمدانی دارو به ویژه به 
کشورهای همسایه روبه رو شویم. حسین 
فاطمی درباره مباحث مطرح شده مبنی 
بر افزایش قیمت داروها به ویژه داروهای 
تولید داخلی در کشور در جهت حمایت 
از تولید داخل و همچنین به لحاظ پوشش 
بیمه ای برای بیماران، گفته: باید توجه کرد 
که دولت هم بزرگ ترین تولیدکننده و هم 
بزرگ ترین مصرف کننــده دارو در ایران 
است. بر همین اساس از دو جهت درباره 
قیمت دارو می تواند متضرر شود؛ به طوری 
که اگر قیمت دارو پایین نگه داشته شود، 
دولت ضرر می کند و صنایــع ما فرصت 
سرمایه گذاری لازم برای تحقیق و توسعه 
را پیدا نمی کنند. از سوی دیگر از آنجایی 
که دولت بزرگ تریــن مصرف کننده دارو 

در کشــور از طریق سیستم های بیمه ای 
یا بیمارستان های کشور است، اگر قیمت 
دارو بــالا رود، توان پرداخــت دولت هم 
محدود می شود؛ به ویژه در سال های اخیر 
که با مسائل تحریم هم مواجه هستیم و 
درآمد ارزی دولت بسیار کم شده و بودجه 
عمومی دولت تکافوی ایــن هزینه ها را 

نمی کند.
آیا واقعی شدن دارو می تواند 
مشــکلات دیگری همچون 
کمبودهای دارو در کشور را حل کند؟

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران راهکار 
این موضوع را تنها یک مورد می داند اینکه 
دارو باید به قیمت واقعی برگردد تا از قاچاق 
آن جلوگیری شود، به نظر او اکنون که با 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی دارو تولید می کنیم، 
سوءاستفاده هایی هم انجام می شود؛ در 
حالی که می توان از مکانیزم های دیگری 
مانند ارز نیمایی برای تولید دارو استفاده 
کرد و سوبسید را به سازمان های بیمه گر 
یا مستقیماً به خود مصرف کنندگان دارو 
بپردازیــم: »فکر می کنم هیــچ راه حلی 
وجود ندارد، مگر اینکه دولت به ســمت 
واقعی ســازی قیمت دارو بــرود. اگر هم 
می خواهد از بیماران و قشــر آسیب پذیر 
جامعه حمایــت کند، ایــن حمایت به 
صورت مستقیم باشد. یعنی یا به بیماران 

به ویژه بیماران خــاص که مصرف کننده 
دارو هستند، سوبســید دهند یا از طریق 
سیستم های بیمه ای این حمایت را انجام 
دهند. در غیر این صورت سرمایه های ملی 
ما از ایران خارج می شــود«. قاچاق دارو 
متفاوت از سایر کالاهاســت و به همین 
خاطر به هیچ عنوان با قاچاق ســوخت یا 
هر کالای دیگری قابل مقایســه نیست، 
گاهی حیات یک شــخص به داروهایی 
بستگی دارد که به شکل چمدانی سر از آن 
سوی مرزها درآورده و باعث مرگ بیماران 
کشور شــده اند. شــاید واقعی شدن این 
قیمت ها بتواند دست دلالان دارو را قدری 
کوتاه کرده تا چنگ اندازی به سمت دارو 

را متوقف کنند. 

البته وضعیت قاچاق دارو به همین موضوع 
ختم نمی شــود، نبود نظارت و همچنین 
تبلیغات نادرســت برخی از پزشکان که 
اعتقاد دارند داروی داخلی چندان ارزشی 
نداشته و کالاهای خارجی را مفید می دانند 
باعث می شود که بســیاری از بیماران به 
دنبال این ضرب المثل که مرغ همســایه 
غاز اســت بروند و به هــر طریق ممکن و 
با هر قیمتی به دنبــال داروهای خارجی 
باشند. به اعتقاد کارشناسان اجرای پرونده 
الکترونیکــی ســلامت در داروخانه ها و 
نظارت های مناســب در کنترل و ورود و 
خروج داروها و واقعی شــدن قیمت ها از 
تدابیری است که می تواند آشفته بازار دارو 

را به سمت درمان پیش ببرد.

رئیس سازمان حج خبر داد:

فوت ۶۵ نفر از زائران اربعین
رئیس ســازمان حج با اشــاره به فوت ۶۵ زائر 
ایرانی در پیاده روی اربعیــن گفت: از این تعداد 
۲۹ نفر در اثر حوادث مختلــف و ۳۶ نفر هم به 
دلیل ایست قلبی و سکته مغزی و مانند آن فوت 
کردند. علی رضا رشیدیان تصریح کرد: با توجه به 
شرایط خاص سفر اربعین و راهپیمایی و گرمای 
هوا و مانند آن زائران باید حتماً قبل از سفر نسبت 
به بررسی سلامت جسمانی خود توسط پزشک 
اقدام و از مناسب بودن وضعیت جسمی شان برای 
حضور در این راهپیمایی عظیم اطمینان یابند و 
قبل از سفر تحت پوشش بیمه تدارک دیده شده 

قرار گیرند.

 معاون حمل و نقل سازمان راهداری 
اظهار کرد:

به کارگیری همه اتوبوس ها برای 
بازگشت زائران

ایرنا: معــاون حمل و نقل ســازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای از به کارگیری همه ناوگان 
اتوبوسی کشور برای ارائه خدمات به زائران اربعین 
در مسیر بازگشت خبر داد و گفت: زائران و مردم 
مطمئن باشند همه تلاشــمان را در این راستا 
انجام می دهیــم و اگر تخلفی صــورت گیرد با 
جدیت با آن برخورد می کنیم. وی اعلام کرد: یکی 
دیگر از نکاتی که مردم باید به آن توجه کنند این 
است که با توجه به کارگیری همه اتوبوس های 
کشور برای ارائه خدمات بهتر و سریع تر به زائران 
تلاش کنند حتی الامکان در روزهای ۲۵ تا ۲۹ 
مهرماه از مسافرت در مسیرهای زائران اربعین 
خودداری کرده و اگر به ضرورت نیاز به انجام سفر 
پیدا کردند از وسائل نقلیه شخصی یا وسیله نقلیه 

عمومی استفاده کنند.

انتقاد انجمن دیابت از روند تأیید داروی 
بیماران توسط بیمه ها؛

 دفترچه بیماران دیابتی
 نشان دار شود

ایسنا: رئیس هیئت مدیره انجمن دیابت ایران 
ضمن انتقاد از برخی قوانیــن بیمه ها برای ارائه 
داروی بیماران دیابتی، بر لزوم نشــان دار شدن 
دفترچه این بیماران از سوی بیمه ها تاکید کرد. 
دکتر اســداله رجب، درباره وضعیت دسترسی 
بیماران دیابتی به انسولین، با بیان اینکه در زمینه 
تهیه داروهای قندخون مشکلی نداریم، گفت: 
البته قوانین بیمه ها برای بیماران ما مشکلاتی 
ایجاد می کنند. به عنوان مثال فرد دیابتی برای 
دریافت داروهای خود و انســولین به داروخانه 
مراجعه می کند، اما داروخانه با بیان اینکه طبق 
محاسبات خودش شــخص باید هنوز مقداری 
دارو داشته باشــد، از تحویل داروی مجدد به او 
خودداری می کند. وی تصریح کــرد: نیاز بدن 
به انسولین به عوامل مختلفی همچون استرس 
فرد، تغذیه و... وابسته است و وجود یا عدم وجود 
این موارد، می تواند میزان نیاز فرد به انسولین و 
دارو را مشخص کند و بر همین اساس بیمه ها و 

داروخانه ها باید به این نکته توجه داشته باشند.

عضو شورای شهر تهران پاسخ داد؛

آیا گود برج میلاد میدانگاه 
می شود؟

ایرنا: عضو شورای شــهر تهران درباره آخرین 
وضعیت گود رها شده برج میلاد گفت: ۴ سال 
پیش شــهرداری تهران بــا بنیاد تعــاون ناجا 
قراردادی منعقد می کند که بر اساس آن هتلی 
در مجاورت مرکز همایش های برج میلاد ساخته 
شود. مجید فراهانی با اشــاره به اینکه گود برج 
میلاد نزدیک به ســه سال اســت که رها شده، 
گفت: پس از عقد این قرارداد به دلیل مشکلات 
مالی زمین مجاور سالن همایش های برج میلاد 
در مرحله گودبرداری رها می شود و پس از روی 
کار آمدن شورای شهر پنجم، مدیریت شهری 
تمام تلاش خود را به کار بست تا وضعیت گود برج 
میلاد را روشن کند، زیرا رهاسازی آن گود موجب 
ایجاد ترک های بسیاری در مرکز همایش های 

برج میلاد تهران شده است. 
وی با اشاره به منافع شــهروندان در اجرای این 
طرح )تکمیل گود برج میــلاد( گفت: موضوع 
دیگری که شورای شــهر پنجم را بر این داشت 
تا هر چه سریع تر نســبت به تعیین تکلیف گود 
رها شــده برج میلاد اقدام کند، منافع عمومی 
شــهر بود که به واســطه وجود آن گود توسعه 
پیدا نکرده است. عضو شورای شهر تهران گفت: 
شهرداری تهران شــکایت خود را اعلام کرد و 
موضوع در دســتگاه قضایی مطرح شد و بر این 
اساسی دادستانی برای بررسی و تعیین تکلیف 
پرونده ورود کرد. فراهانی ادامه داد: در کنار ورود 
دادستانی، شــهرداری تهران نیز با به کارگیری 
مشــاورانی به دنبال طرحی یک ساله است که 
برای کوتاه مــدت بتواند اقدامــی مؤثر در گود 
رها شده برج میلاد انجام دهد. وی تصریح کرد: 
اگر دستگاه قضایی فســخ قرارداد را تأیید کند 
شهرداری می تواند با به کارگیری شرکای جدید 
پروژه گود برج میلاد را تکمیل و حتی این امکان 
وجود دارد که اگر این زمین در اختیار شهرداری 
تهران باشد به پلازای شهری )میدانگاه( تبدیل 

شود.
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 در عراق
سید ابراهیم امینی

نایب رئیس شورای شهر تهران
با توجه به امکانات بسیار خوبی که مدیریت 
شهری تهران در حوزه های مختلف دارد، 
ایجاد ارتباطات با شــهرداری شــهرهایی 
مانند نجف، کربلا و کاظمین می تواند باعث 
ارائه خدمات در حوزه های مختلف شود که 
این شــهرها نیاز دارند. ما به کربلا، نجف و 
کوفه رفتیم و از نزدیک مشــاهده کردیم 
فرصت برای همکاری شــهرداری تهران با 
شــهرداری عتبات در حوزه های متفاوت 
از جمله فضای ســبز، خدمات شــهری و 
گردشگری با دید زیارتی بسیار زیاد است 
و این نیاز نمود عینــی دارد. قطعاً با توجه 
به علقه های مشــترکی که از نظر دینی و 
مذهبی بین مردم شــهرهای ایران و عراق 
وجــود دارد و ارتباطات مثبتی که در حال 
حاضر میان شــهرداری تهران و شهرهای 
عراق از جمله عتبات و بغداد ایجاد شــده 
است، می توان امیدوار بود شهرداری تهران 
و شهرداری شهرهای عراق، به زمینه های 
مشترک همکاری به صورت جدی بپردازند. 
به طور مثال در زمینه تجهیزات و خدمات 
آتش نشانی شهرهای عراق جای کار زیادی 
دارند. شــهرداری های عراق سیستم های 
اطفای حریق بــه روزی ندارند. این زمینه 
باعث ایجاد فرصت های بسیار خوبی برای 
سازمان های شهری ما از جمله آتش نشانی 
است که با آموزش و به روزرسانی تجهیزات 
شــهرداری این شــهرها، زمینه همکاری 
مشــترک را فراهم کننــد. در دیداری که 
با سرکنســول ایران در نجف داشــتیم، 
ایشــان هم چنین نقطه نظراتی داشتند. 
ما می توانیــم در قالب آمــوزش نیروهای 
شــهرداری های عراق و دعــوت آن ها به 
تهران و ارائه کارهایی که در تهران شــده، 
همکاری مشترک را آغاز کنیم. خوشبختانه 
مسئولان مدیریت شــهری در عراق دید 
بســیار خوبی نســبت به مدیریت شهری 
تهران دارنــد و می گویند شــهر تهران از 
لحاظ شهرســازی و خدمات بسیار خوب 
عمل کرده است. به طور مثال می توان در 
زمینه ساماندهی خدمات دارالسلام عراق، 
با بهشت زهرای تهران همکاری هایی صورت 
گیرد. با توجه به نقطه نظرات سرکنسول 
ما در نجف، آمادگی مدیریت شــهری در 
عراق وجــود دارد ولی بایــد زمینه ها را ما 
فراهم کنیم. نباید ما بنشینیم تا آن ها تقاضا 
کنند. ما باید فرصت ایجــاد کنیم تا آن ها 
نقاط مثبت فعالیت های مدیریت شــهری 
تهران را ببینند و مشــتاق شوند اقدامات 
مشــترک را انجام دهند. همچنین بحث 
گردشگری مذهبی باید به صورت جدی تر 
از طرف ما پیگیری شود. در بازدید از نجف 
هم تاکید کردم اگر شهرداری تهران بتواند 
مشــارکت اصناف مختلف را در آنجا جلب 
کند موفق خواهد بود. البته قرار نیست ما 
با هزینه شهرداری، به زوار خدمات بدهیم، 
بلکه باید زمینه حضــور بخش خصوصی 
گردشــگری در عراق را تسهیل کنیم. این 
تسهیل گری خود به خود زمینه ای می شود 
تا در هر صنــف، زمینه های بهتر همکاری 
مشخص و شناسایی شده و منجر به فعالیت 
بخش های خصوصی شــود تــا در قالب 
مشارکت سرمایه گذاران حوزه گردشگری 
 در خدمــت بــه زوار، پروژه هایــی را آغاز 

کنیم. 
برخی عنوان می کنند کمبودهایی در زمینه 
خدمت رسانی به زوار اربعین وجود دارد. باید 
در نظر داشت مشــکلات عظیم میزبانی از 
زوار۲۰ میلیون نفری اربعین طبیعی است. 
عربســتان با درآمدهای سرشار حاصل از 
سفر حجاج و با وجود ســال ها میزبانی از 
حجاج، هنوز در مدیریت جمعیت حجاج و 
خدمات رسانی به آن ها مشکل دارد. هنوز ما 
با سهمیه بندی سالانه حج تمتع مواجهیم و 
متقاضیان باید سال ها در نوبت انتظار بمانند 
و حتی حادثه تلخی مانند منا پیش می آید. 
در پیاده روی اربعین، تنها از ایران بیش از 
سه میلیون نفر حضور داشــتند. ایرانی ها 
به همراه سایر شیعیان کشورهای دیگر از 
نجف تا کربلا پیاده روی عظیمی دارند که 
هر چه در این مســیر خدمات ارائه شود، 
باز هم نواقص وجود دارد. اشکالات کار در 
مقطع اربعین، غیرقابل اجتناب است ولی 
 باید تلاش شود این مشــکلات به حداقل 

برسد.

یادداشت

جذب ۹ هزار پرستار در سال آیندهشریعتمداری اعلام کرد: اجرای جدی قانون استخدام معلولان
شهر خبر: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تشکیل کمیته ای برای اجرای قانون جامع حمایت از معلولان به ریاست معاون 
اول رئیس جمهوری گفت: بر اساس آنچه در نخستین جلسه این کمیته مطرح شد قانون سه درصد استخدام معلولان در بخش های 
دولتی در حال انجام است و با رفع برخی مشکلات این قانون به صورت جدی تر اجرا خواهد شد.  محمد شریعتمداری در حاشیه جلسه 
هیئت دولت با اشاره به فرا رسیدن روز جهانی زنان روستایی اظهار کرد: زنان روستایی یکی از مهم ترین عوامل تولید کشور هستند و در 
مدت فعالیت دولت تدبیر و امید تمام تلاش دولت در مســیری بوده تا از ظرفیت زنان روستایی به ویژه زنان سرپرست خانوار در حوزه 
تولید استفاده شود. وی گفت: در جلسه هیئت دولت گزارشی در این زمینه ارائه شد که بر اساس آن در حوزه مشاغل خانگی قریب به 

۶۰ درصد مربوط به زنان روستایی است.

فارس: معاون پرستاری وزارت بهداشت گفت: با دستور وزیر بهداشت ۹ هزار پرســتار و بهیار امسال در وزارت بهداشت جذب شدند و 
امیدواریم در سال آینده نیز بتوانیم ۹ هزار پرستار دیگر استخدام کنیم. مریم حضرتی در خصوص اجلاس وزرای منطقه مدیترانه شرقی 
توضیح داد: همان طور که رئیس سازمان جهانی بهداشــت در اجلاس مطرح کرد به دلیل نقش پرستاران در توسعه و پوشش همگانی 
سلامت و ارائه خدمت، سازمان جهانی بهداشت سال ۲۰۲۰ را سال پرستاران نامگذاری کرده است. حضرتی گفت: توجه به نقش پرستاران 
در زمینه پوشش همگانی سلامت و کاهش هزینه های درمان در این نشست مورد بحث قرار گرفت و در کنار این نشست یک کارگاه آموزشی 
درخصوص نقش پرستاران UHC در پوشش همگانی سلامت برگزار شد که امیدواریم بتوانیم از نتایج این نشست استفاده کنیم. وی با 

بیان اینکه در این نشست از مادر پرستاری ایران »خانم مداح« تقدیر شد، گفت: وی به عنوان پرستار الگو در منطقه معرفی شده است.

به همت پویش مردمی خدمت گزاران زائران اربعین حسینی در اصفهان انجام شد

اعزام رایگان 800 سفر اولی به کربلا
یلدا توکلی / گروه ایران

   tavakoli.yalda11@gmail.com

حادثه
قتل از سر دلسوزی

ایســنا: در تاریخ هجدهم مهرماه امسال زنی با 
مرکز فوریت های پزشــکی ۱۱۵ تماس گرفته و 
از عوامل اورژانس خواســت که برای نجات جان 
همســرش اقدام کنند که بلافاصله تکنسین های 
اورژانس در محل حاضر شده، اما با جسد بی جان 
مردی ۴۲ ساله به هویت جمال که از اتباع کشور 
افغانستان بود روبه رو شــدند.در ادامه موضوع به 
عوامل کلانتری ۱۰۳ گاندی اعلام شد و ماموران 
کلانتری و بازپرس ویژه قتل در محل حاضر شدند 
و پس از تشــکیل پرونده و انجام تحقیقات اولیه، 
رســیدگی به موضوع به مامــوران پلیس آگاهی 
واگذار شد. در همین راستا نیز  تیم بررسی صحنه 
جرم مرکز تشخیص هویت در محل حاضر شدند. 
کارشناسان تشــخیص هویت با مشاهده وضعیت 
جسد و وجود آثار جراحت شامل کبودی در صورت 
و گردن علت اولیه فوت را خفگی تشخیص دادند 
و با این وجود جسد برای تعیین علت دقیق فوت 
به دســتور بازپرس ویژه قتل به پزشــکی قانونی 

منتقل شد.
هم زمان کارآگاهان با آغاز تحقیقات اولیه از همسر 
متوفی به نام فریبا که با اورژانس تماس گرفته بود، 
با اظهارات ضد و نقیض همسر مقتول روبه رو شدند 
و او را به عنوان نخستین مظنون پرونده بازداشت 
و به اداره دهم پلیس آگاهی منتقل کرده و تحت 
بازجویی قرار دادند؛ اما فریبا هرگونه ارتباط با این 
پرونده را تکذیب می کرد تــا اینکه  پس از دو روز 
ســکوت و مقاومت، لب به اعتراف بازکرد و گفت: 
سال گذشــته با فوت دختر دایی ام برای دلداری 
به او و خانواده اش ارتباط ما با آن ها بیشــتر شد و 
کم کم  ارتباط ما با پسردایی ۱۹ ساله ام به نام رحیم 

بیشتر شــد. در جریان همین تماس ها نیز رحیم 
در جریان مشــکلات خانوادگی من و شوهرم قرار 
گرفت و قرار شد برای حل مشکلاتم راه حلی پیدا 
کند.رحیم در اوایل اصرار داشــت تا من از جمال 
جدا شــوم، اما وقتی متوجه شد همسرم حاضر به 
جدایی نیســت یک روز که طبق معمول در حال 
شکایت از زندگی مشــترکم بودم، ناگهان گفت 
که قصد کشــتن جمال را دارد و من از او خواستم 
از این کار صرف نظر کند، اما رحیم گفت نمی تواند 
شاهد زندگی مشترک همراه با رنج و سختی من 
و  فرزندانم باشد. در شب حادثه نیز من با توجه به 
اینکه همسرم ســرایدار بود و نمی توانست منزل 
را ترک کند به تنهایی و  بی خبــر از اینکه رحیم 
قصد عملی کردن نقشه اش را دارد به منزل مادرم 
در محدوده جنوب تهران رفتم و وقتی فردا صبح  
به خانه بازگشتم با جسد بی جان همسرم روبه رو 
شدم.با اعتراف فریبا، رحیم نیز دستگیر و به اداره 
دهم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد. او در 
ابتدا منکر قتل جمال شد، اما در ادامه بازجویی ها 
و با توجه به اظهارات فریبا و مســتندات موجود 
به ناچار لب به اعتراف گشــود و گفت: با توجه به 
احساس مسئولیت و دلســوزی زیادی که نسبت 
به زندگــی فریبا پیدا کرده بــودم تصمیم به قتل 
همسرش گرفتم و در شب هفدهم مهرماه با اطلاع 
از مراجعــه فریبا به منزل مــادرش، با یک جعبه 
شیرینی به دیدن جمال رفتم . از بدو ورود به منزل 
بدون مقدمه با جمال درگیر شــدم و در حالی که 
او اصلا علت این رفتار خصمانه مرا نمی دانســت 
 با روســری که کنار مبــل افتاده بــود او را خفه

 کردم.

عکس خبر 

مریم محسنی/ گروه جامعه
   M.Mohseni@gmail.com
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میدان آزادی از معتادان و موادفروشان پاک سازی شد
ایسنا: سرکلانتر پنجم پلیس پیشــگیری تهران بزرگ از اجرای طرح پاک سازی میدان آزادی از معتادان 
متجاهر و خرده فروشان موادمخدر خبر داد. ســرهنگ منصور حمیدوند در این باره گفت: میدان آزادی از 
نمادهای اصلی شهر تهران و حتی کشور عزیزمان ایران محسوب می شود و در همین راستا نیز گردشگران 
زیادی از شهرها و کشورهای مختلف از این فضای شــهری بازدید می کنند. وی افزود: در همین راستا نیز 
گزارش ها و درخواست های متعددی از سوی مردم به پلیس واصل شده بود، که خواستار پاک سازی میدان 
آزادی از معتادان متجاهر و خرده فروشان موادمخدر شده بودند، درخواستی به جا که البته پلیس نیز پیش تر در 
راستای انجام آن اقدام کرده بود، اما پس از انجام چندین روز کار اطلاعاتی و عملیاتی طرح گسترده پلیس برای 
پاک سازی میدان آزادی به مرحله اجرا درآمد. سرکلانتر پنجم پلیس پیشگیری تهران بزرگ با بیان اینکه در 
اجرای این طرح نیروهای پلیس پیشگیری و دیگر پلیس های تخصصی نیز مشارکت داشتند، گفت: از ساعات 
اولیه طرح پاک سازی میدان آزادی از معتادان متجاهر و خرده فروشان موادمخدر به مرحله اجرا درآمد و در 
جریان آن بیش از ۱۰۰ معتاد متجاهر در فضاهای اطراف میدان آزادی و کوچه ها و معابر پیرامون جمع آوری 
شده و به مراکز بازپروری منتقل شدند. حمیدوند با بیان اینکه شش خرده فروش مواد مخدر نیز در این طرح 
دستگیر شدند، گفـت:  از این افراد مقادیری موادمخدر نیز کشف و ضبط شد که ضمیمه پرونده شان شده و برای 
ادامه روند رسیدگی به جرم روانه دادسرا شدند. وی با تاکید بر اینکه اجرای چنین طرح هایی در آینده نیز ادامه 
خواهد داشت، اظهارکرد:  این طرح در راستای اجرای طرح های پاکسازی محلات بوده و ادامه خواهد داشت.

راهی ســفر شــدند، اما این ســفر با بقیه سفرهایی 
که رفته اند فرق دارد؛ خیلی هم فــرق دارد جزو آن 
سفرهایی است که شــب ها خواب را و روزها فکر را از 
آدمی می گیرد و به خودش اختصاص می دهد. کسانی 
که رفته اند می دانند که سر از پا نشناختن یعنی چه. 
این روزها خیلی از افراد قسمت شــان شده تا به این 
سفر بروند ولی حکایت کســانی که برای نخستین 
بار عازم کربلا می شوند با دیگران خیلی تفاوت دارد. 
حکایت آن ها، بیقراری شان، وصالشان، بغض و اشک 
و تمام حس و حالشان با دیگران فرق دارد. زائر اولی 
هستند و هنوز نمی دانند در سرزمین کربلا چه چیزی 
انتظارشان را می کشد، هرچقدر برایشان بگویند و از 
لحظه به لحظه اش تعریف کنند باز هم تا خودشــان 
نروند و با چشــم دل نبینند نمی دانند و برای همین 
ندانستن اســت که اشتیاق شــان با همه مردم فرق 

می کند. در چشمان شــان می توانی شوق سفر را به 
خوبی ببینی. استان اصفهان نیز مانند دیگر استان های 
کشور زائر اولی های بسیاری دارد، اما برخی از این افراد 
خودشان توانایی تأمین هزینه سفرشان را ندارند برای 
همین خیران به کمک آن ها آمده و زمینه سفرشان را 
فراهم کرده اند. بدون شک خیران می دانند چه ثواب 
بزرگی در این کار نهفته است که جوانانی را که هنوز 
به کربلا ســفر نکرده اند راهی این سفر بزرگ کنند. 
خوشحالی زائر اولی ها و دعای خیرشان برای بانیان 
این سفر کفایت می کند. اتوبوس ها یکی پس از دیگری 
پر می شود از این سفر اولی ها، به بدرقه شان آمده اند و 
در این شوق خانواده نیز سهیم هستند، آری به کربلا 
رفتن آن هم در روزهایی مانند اربعین سعادت بزرگی 
است که هر کس برای رسیدن به آن تلاش می کند، 

جوانان و زنان و مردان بسیاری هر ساله عازم سرزمینی 
می شوند که بوی بهشت می دهد و برای رسیدن به آن 
لحظه شماری می کنند. از مدت ها قبل خود را مهیای 
رفتن می کنند، بار سفر می بندند، با دوستان و آشنایان 
خداحافظی می کنند، اما ســفر اولی ها انگار دارند به 
دنیای دیگری می روند. ســیدمحمد رضا مهاجری 
خود را یکی از خدمت گــزاران پویش مردمی زائران 
اربعین حسینی در اصفهان می داند. وی در گفت وگو 
با خبرنگار »نسل فردا« با تاکید بر اینکه امسال نهمین 
ســالی اســت که با لطف و عنایت خداوند توانستیم 
سفر اولی ها را عازم کربلا کنیم، گفت: ۱۶ اتوبوس به 
خواست خداوند شام پنجشنبه شب گذشته از اصفهان 
راهی شدند که چهار اتوبوس ســفر اولی های اتباع 
خارجه بودند، دو دستگاه اتوبوس متعلق به سادات و 

سایر اتوبوس ها نیز مردم عادی را به مرز منتقل کرد. 
وی در ادامه یادآور شد: ما فراخوان اعزام سفر اولی ها 
را اعلام و بسیاری از افراد ثبت نام کردند و خدا را شکر 
امسال هم توانستیم سفر آن ها را تا لب مرز مهران به 
صورت رایگان انجام دهیم. مهاجری یادآور شد البته 
امسال یک خیر هم پیدا شــد که به همه زائران این 
۱۶ دستگاه اتوبوس نفری ۵۰ هزار تومان هدیه داد تا 
هزینه سفر آن ها از لب مرز تا نجف اشرف نیز تأمین 
شود. وی افزود: خیلی از خیرین با عشق و علاقه ما را 
در تأمین مقدمات این سفر یاری کردند، برخی تأمین 
شام زائران تا مرز و برخی صبحانه و تغذیه بین راه را 
تأمین کردند، خانم هایی نیز بودند که کار بسته بندی 
تغذیه زائران ســفر اولی را انجام دادند که جا دارد از 
همه آن ها تشکر کنم. وی درپایان اذعان کرد: امسال 
در مجموع حدود 8۰۰ نفر سفر اولی را به همت این 
پویش مردمی اعزام کردیم که ۴۰ درصد این افراد را 

خانم ها تشکیل دادند.


